

တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်

ဘၣ်တၢ်ပၣ်ပတုၤဧါ?

(Have The Sign Gifts Ceased?)

By Pastor Doug Hammett

[S'Gaw Karen]

တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ပၣ်ပတူၤဧါ?

ပနၢ်ဟူၣ် တၢ်ကတိၤတၢ်လၢပျၢၤ, တၢ်မၤဘျါတၢ်ဆါ, တၢ်လီၤလးတဖၣ် ဒီးတၢ်လၢပတမ့ၢ်လၢ်တဖၣ် ကဲထီၣ်အသး န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်လၢ တနံၤအံၤအဂီၢ်ဧါ? လံၣ်စီဆံၣ် အုၣ်ကီၤ တၢ်တဖၣ် အတၢ်အိၣ်နီၣ်နီၣ်လၢ ပနံၤသီဧါ? တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်အံၤကဘၣ်သံကွၢ်ဒီး ကဘၣ် စံးဆၢန့ၣ်လီၤ. ကရူၢ်အါမးန့ၣ်, တၢ်စံးဆၢတဖၣ် ဘၣ်ထွဲလၢပတဘၣ်ဆၢန့ၣ်တၢ်လၢ မၤတမ့ၢ် တံၤသကိးအသး (မ့) တဘၣ်တဲဘၣ်ယးဒီး ပှၤတဂၤစုၣ်စုၣ် အတၢ်လဲၤခီဖျိဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်, ပှၤခရံၣ်ဖိ တဘၣ်နဲၣ်အတံၤသကိးလၢ မၤတမ့ၢ်အသး (မ့) တဘၣ်တဲကျိးက့ၤ အဝဲသ့ၣ် အတၢ်လဲၤခီ ဖျိစုၣ်စုၣ်ဘၣ်. ပဘၣ်တၢ်မၤလိၣ်လၢ ကစံၣ်ညီၣ် တၢ်အိၣ်မူ တၢ်ဝုၣ်တၢ်ကျိၤလၢ အဘၣ်ထွဲလၢကစၢ်ယွၤ အတၢ်ကူၣ်တၢ်ဆး န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤဒိ ၃:၅, “သန့ၤနသးလၢ ယွၤလၢနသးဒီးဖျါၣ်ညါတက့ၢ်. ဒီးသ့ဘသန့ၢ်နသးလၢနတၢ်----- ဒၣ်နဲတဝုၤ. ”

ဒ်သိးကနၢ်ပၢ် တၢ်ဝုၣ်တၢ်ကျိၤ အဝဲအံၤန့ၣ် ပကဘၣ်သံကွၢ် တီတီလီၤလီၤလၢ, “လံၣ်စီဆံၣ်တဲ ဘၣ်ယးဒီး တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်ဒ်လဲၣ်?”

၁။ တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်?

လံၣ်စီဆံၣ် တၢ်ဝုၣ်ခဲလၢခဲဆ့ ဘၣ်ယးဒီး နီၣ်သးအတၢ်ဟ့ၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်ဆူ အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖဲ (အးဖူးစူး ၄), (၁ ကရံၣ်သူး ၁၂), ဒီး (ရိမုၤ ၁၂) အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်အဝဲအံၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤဖးလၢ ခံကရူၢ်သ့န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ပတၢ်သးစဲအိၣ်လၢ တၢ်ပနီၣ် (တၢ်လီၤလး) အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ.

လံတံအာဂ်လီ၊ အီလီအသီ အပူတဂ်လီဂ် အါမးန့ဂ်၊ တဲဖျါတဂ်ဟ့ဂ် အဝဲအံတဖဂ်န့ဂ် သးစီဆုံဟ့ဂ်ဆူ ယွါအပူကညီတဖဂ် ဒ်သိးကစူးကါလါ တဂ်နဂ်ပဂ် တဂ်ဘူဂ်ထူဘါယွါဖဲ တဂ်အိဂ်ဖျိဂ်လါ တဂ်အာဂ်လီ၊ အီလီအသီ အပူန့ဂ်လီ။

(အူးဖူးစူး ၄:ရ၊ ၈) “ဘဂ်ဆဂ်ဒီး၊ ဒ်----- အတဂ်ယီဂ်ဟ့ဂ်တဂ် အသိးန့ဂ်၊ တဂ်----- ပဝဲကိးဂဒီး၊ လါတဂ်ဘျူး တဂ်ဖျိဂ်လီ။ မါသးဒ်န့ဂ်ဒီး၊ တဂ်စံးဝဲဒဂ်၊ တူါအကူါထီဂ်ဆူထးန့ဂ်ဒီး၊ မိါထီဂ်မါကဲကုဂ် တဂ်လါအမါ ကဲကုဂ်တဂ်၊ ဒီး----- ---တဂ်ဘျူးတဂ်ဖျိဂ် လါပူါကညီလီ။ ”

(ဝ ကရံဂ်သူး ၁၂:၄, ၁၁) , “ဒီးတဂ်ဟ့ဂ်န့ဂ် အိဂ်လီါဆီ အါမံါဘဂ်ဆဂ်ဒီး၊ ----- မ့ဂ် ----- . ဘဂ်ဆဂ်ဒီး တဂ်တဖဂ် ခဲလါဂ်အံါ မါအသးလါ - ----- တဂ်ယီဒဂ်တဂ်၊ လါအဟ့ဂ် ----- တဂ်တဂါတမံါ၊ တဂါတမံါ၊ အတဂ်လီါဆီဖဲဒဂ် ----- လီ။ ”

(ရိမ္မါ ၁၂:၄-၆) , “အဂုဂ်ဒ်အံါ၊ ဒ်အပီဂ်ခိတဂါအံါ၊ အဂီါအိဂ်အါမံါ၊ ဒီးအဂီါခဲလါဂ် တမါဘဂ်တဂ်တမံါယီဘဂ် အသိးန့ဂ်၊ ပဝဲဒဂ်အါဂါအံါ၊ ပမ့ဂ်ပနီဂ်တဂါယီလါ ခရံဂ်အပူါ၊ ဒီးပမ့ဂ်ပဂီါသကိး ပဂီါဒ်န့ဂ် အသိးလီါ။ ဒီးဒ်တဂ်ဟ့ဂ်လီါ တဂ်ဘျူးတဂ်ဖျိဂ်လါ ပူါအသိးန့ဂ်၊ ပအိဂ်ဒီး ----- ----- တဂါတမံါ၊ တဂါတမံါလီါ. . . ”

(ဝ ပူးတရူး ၄:၁၀) , “ဒ်ပူါဂုါကွါယွါ အဘျူးအဖျိဂ် အကလုဂ်ကလုဂ် အသိးန့ဂ်၊ အံးကွါကွါကွါလိဂ် သုသး၊ ဒ်သုန့ဂ် တဂ်----- တဂါဒီး တဂါ အသိးန့ဂ်တက့ဂ်. ”

ဒ်(မဂ်ကူး ၁၆:၁ရ၊ ၁၈) စံးအသိးန့ဂ်၊ နီဂ်သးအတဂ်ဟ့ဂ် တနီါန့ဂ်မ့ဂ် “တဂ်ပနီဂ်” အတဂ်ဟ့ဂ်တဖဂ် န့ဂ်လီါ။

“ဒီးပူါလါ အစူါကွါနဂ်ကွါ တဂ်တဖဂ်န့ဂ်၊ ----- တဖဂ် ကမါအသး လါ အါဒ်အံါ၊ ကဟီထီဂ်ကွံဂ် တဂ်နါလါယမံါ၊ ကကတိါ တဂ်လါပူါအသီ တဖဂ်၊ ကဟံးထီဂ် ဂုါဇါဒးဇါ၊ ဒီးမ့ဂ်အီ တဂ်မူါသံ ဘဂ်ဆဂ်ဒီး၊ တဘဂ်ဘဂ်

တၢ်နီတမံၤဘၣ်. ကပဝ် ထီၣ်အစုလၢ ပှၤဆူးပှၤဆါ တဖၣ်အလီၤ, ဒီးကဘျါ က့ၤဝဲလီၤ. ”

(မၤကူး ၁၆:၁၈, ၁၈) ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ် လွံၣ်ခါလီၤ-

- * ဟီထီၣ်ကွံၣ် တၢ်နါ
- * ကတိၤတၢ်လၢပှၤအသီ
- * ဟံးထီၣ်ဂ့ၢ်ဇီၤဒးဇီၤ (တၢ်လီၤလး)
- * ပဝ်ထီၣ်အစုလၢ ပှၤဆူးပှၤဆါ တဖၣ်အလီၤ, ဒီးကဘျါက့ၤဝဲလီၤ (တၢ်မၤဘျါက့ၤ)

ပထံၣ်ဘၣ် တၢ်မၤလၢထီၣ်ပှၤထီၣ် တၢ်ပနီၣ်ကိးခါဒဲး လၢလံၣ်မၤတၢ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. အဒိ-

(မၤတၢ် ၁၆:၁၈), “ဒီးမၤဝဲဒ်န့ၣ် အါနံၤအါသီ, ဒီးစီၤပီလူး အသးကိၢ်ထီၣ်, ဒီးယၣ်ပီၤအသးဒီး စံးဘၣ်တၢ်နါ, ယမၤလိၣ်နၤလၢ ယုၣ်ရှုးခရံၣ် အမံၤ, လၢနကဟးထီၣ်ကွံၣ် လၢပှၤအံၤအလီၤလီၤ. ဒီးဟးထီၣ်ကွံၣ် တဘျီယီဖဲန့ၣ်လီၤ.” (ဟီထီၣ်ကွံၣ်တၢ်နါ)

(မၤတၢ် ၂၅:၄), “ဒီးပှၤခဲလၢၣ် လၢထီၣ်ပှၤထီၣ်ဒီး သးစီဆံ့, ဒီးကတိၤတၢ်လၢ အပူၤအဂၢၤတဖၣ်, ဝဲသးန့ၣ်ဒူး ကတိၤအံၤအသိးလီၤ. ” (ကတိၤတၢ်လၢ ပှၤတဖၣ်)

(မၤတၢ် ၂၈:၃-၅), “ဒီးစီၤပီလူး ထၢဖျိၣ်သ့ၣ်မုၢ်ဒု တကဒိၣ်, ဒီးပဝ်ထီၣ်ဝဲလၢ မ့ၣ်အူအဖီခိၣ်ဒီး, ဂုၢ်ပွတဘိ ဟဲထီၣ်လၢ တၢ်ကိၢ်ကျါဒီး ဘံအစုလီၤ. ဒီးတုၤပှၤအမံၤတဖၣ် ထံၣ်တၢ်အဗူတဘိ အိၣ်လီၤစဲၤလၢ အစုလီၤဒီး, စံးလိၣ်အသး, ပှၤတဂၢၤအံၤ မ့ၢ်မးပှၤမၤသံ ပှၤကညီလီၤ. ပှၤဖျဲးဒီးပီၣ်လဲၣ် န့ၣ်သက့ဒီး, တၢ်တီန့ၣ် တဒူးမူဘၣ်အီၤဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, တဆူလီၤ

ကွံင်တၢ်ဒုဆူ မ့ၢ်အူအပူၤ၊ ဒီးတဘၣ်ဘၣ် တၢ်နီၤတမံၤဘၣ်. ”
(ဂုၢ်ဇၢ်ဒးဇိၤလၢအမၤသံတၢ်)

(မၤတၢ် ၃:၆-၈), “ဒီးစီၤပုးတရူး စံးဘၣ်အီၤ, ကျိၣ်ဇိၤစ့ဇိၤ, ဒီးထူဇိၤလွဲဇိၤ တအိၣ်ဘၣ်ဒီးယၢဘၣ်. မ့ၢ်တၢ်လၢ အအိၣ်ဒီး ယၢန့ၣ်, ယဟ့ၣ်န့ၣ် လီၤ. လၢပုၤနစၢ်ရူး ဖိယုၣ်ရူးခရံၣ် အမံၤန့ၣ်, ဂဲၤဆၢထၢၣ်ဒီး ဟးတက့ၢ်. ဒီးဟံးယၢ်အစုထွဲ, ဒီးဝံၣ်ဆၢထၢၣ် အီၤလီၤ. ဒီးအခိၣ်လၢၣ်, ဒီးအခိၣ်ဒု အဂံၢ်အဘၢဆူၣ်ထီၣ်က့ၤ တကီၢ်ခါလီၤ. ဒီးစံၣ်ထီၣ်, ဒီးဆၢထၢၣ်, ဒီးဟးဝဲ, ဒီးလဲၤန့ၣ်ဒီးအီၤ ဆူတၢ်လုၢ်အဟံၣ်ပူၤ အဖၤမုၢ်ဒီး, ဟးဝဲ, ဒီးစံၣ်ထီၣ်, ဒီးသးဝံၣ်ထီၣ် ယွၤလီၤ. ” (တၢ်မၤဘျီက့ၤ)

၁။ ဘၣ်မနုၤအယီၤ မ့ၢ်တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်လဲၣ်?

ကစၢ်ယွၤ ဃုသ့ၣ်ညါလၢ ပုၤယူဒၢဖိတဖၣ် လိၣ်ဘၣ်တၢ်ပနီၣ် ဒ်သီးကသ့ၣ်ညါလၢ တၢ်လၢအဝဲသ့ၣ် ထံၣ်ဒီးန့ၢ်ဟူတဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ကစၢ်ယွၤ အနီၣ်နီၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၁ ကရံၣ်သူး ၁:၂၂), “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤယူဒၢဖိ ----- တၢ်လီၤလး, ဒီးပုၤဟ့းလ့ၣ်ဖိ ဃုတၢ်ကူၣ်သ့. ”

ကွၢ်စ့ၢ်ကီးလၢ- (၂ မိၤရှု ၄:၃၀, ၃၁, ၃၁:၁၃), (၄ မိၤရှု ၁၄:၁၁), (ပုၤစံၣ်ညီၣ်ကီၢ် ၆:၁၅), (၁ ရှုမူအံၤလး ၁:၁၅-၉), (ယရှုယၢ ၈:၁၁), (မးသဲ ၁၂:၃၈, ၃၉, ၂၄:၃, ၃၀) (မၢ်ကူး ၈:၁၁, ၁၂) ဒီး (လူၤကပ် ၂:၁၂, ၃၄). တၢ်ကွဲးလၢပဝ်ဖျါ ဖဲလံၣ်အဝဲအံၤတဖၣ် ဒုးန့ၣ်တၢ်ပနီၣ် အကါဒိၣ်ဆူ ပုၤယူဒၢဖိတဖၣ် န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပနီၣ် အဝဲအံၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဆူ ပုၤကညီကစၢ် အတၢ်ကစီၣ် အမ့ၢ် အတီၤန့ၣ်လီၤ. .

(မင်္ဂလာ ၁၆:၂၀), “ ဒီးအဝဲသ့တဖန်န့ၣ် လဲၤစံၣ်တဲာ်တဲာ်လီၤ တၢ်ကိးပူၤဒဲး, ဒီးကစၢ်န့ၣ် မၤယုၣ်တၢ်ဒီးအိၤ, ဒီးမၤ ----- တၢ်အက----- လၢ တၢ်ပနီၣ်လၢ အမၤအသးလၢ အိၤန့ၣ်လီၤ.”

(မၤတၢ် ၄:၂၉, ၃၀) “ဒီးခဲကနံၣ်အံၤ, ကစၢ်ဧၤ, အဝဲသ့ၣ် အတၢ်ကတိၤ မၤပျံၤတၢ်န့ၣ်, ကွၢ်တက့ၢ်. -----နယုၣ်ထီၣ် နစုဒ်သိး နကမၤဘျါ က့ၤတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ, ဒီးဒုးမၤ----- , ဒီး----- လၢနခူနပျၢစီဆုံ, ယုၣ်ရှူးအမံၤသတးဒီး.”

တၢ်ပနီၣ် အဝဲအံၤတဖန်စ့ၢ်ကိး ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဆူ ပှၤကညီကစၢ် အတၢ်သးခုကစီၣ် အမ့ၢ်အတီၢ်န့ၣ်လီၤ.. .

(၂ မိၤရွဲ ၄:၁-၅), “ဒီးစီမိၤရွဲ စံးဆၢတၢ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ကွၢ်ကွၢ်, **အဝဲသ့ၣ်တဖန်န့ၣ် တန့ၣ်ဘၣ်ယၢဘၣ်, ဒီးတကန့ၣ်ဘၣ် ယကလုၢ်ဘၣ်.** အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကစံး, ယွၤတလီၣ်ဖျါထီၣ်ဘၣ် အသးလၢနဘၣ်. ဒီးယွၤစံးဘၣ်အိၤ, တၢ်အိၣ်လၢန စူပူၤန့ၣ် မ့ၢ်မနုၤတမံၤလဲၣ်. ဒီးစံးဝဲဒၣ်, မ့ၢ်နီၣ်ထိးဘိလီၤ. ဒီးစံးဝဲဒၣ်, တွၢ်လီၤကွံၣ် အိၤလၢ ဟီၣ်ခိၣ်တက့ၢ်. ဒီးတွၢ်လီၤလၢ ဟီၣ်ခိၣ်, ဒီးကဲထီၣ်ဝဲလၢ ဝုၣ်တဘီ, ဒီးစီမိၤရွဲ ယုၣ်လၢအမဲၣ်ညါလီၤ. ဒီးယွၤစံးဘၣ် စီမိၤရွဲ, ယုၣ်ထီၣ်နစု, ဒီးဖိၣ်န့ၣ်အိၤလၢ အမဲၣ် တက့ၢ်. (ဒီးယုၣ်ထီၣ်အစု, ဒီးမၤန့ၢ်ဝဲ, ဒီးကဲထီၣ်က့ၤ နီၣ်ထိးဘိလၢ အစူပူၤ), **ဒ်သိးအဝဲသ့ၣ် ----- ဝဲလၢ ယွၤ, အပၢ်တဖန် အကစၢ်, စီအၢ်တြၢဟ့ၣ် အကစၢ်, ဒီးစီအံၤစံး အကစၢ်, ဒီးစီယၢကိၣ် အကစၢ်န့ၣ် လီၣ်ဖျါသံ အသးလၢ နမဲၣ်ညါလံန့ၣ်လီၤ.**

(ယိၤဟ့ၣ် ၂၀:၃၀), “မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး ----- အဂ့ၢ်အဂၤလၢ အတကွဲးဘၣ် အသးလၢ လံၣ်အံၤအပူၤဘၣ်န့ၣ်, ယုၣ်ရှူးမၤစ့ၢ်ကိးဝဲ ----- , လၢအပျဲၣ်အဘီၣ် အမဲၣ်ညါလီၤ.”

(မေတၢ် ၂၅၂), “ပှါအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်ဒေ, တၢ်အကလုၢ် အကထါအံၣ်, ဒိကန့ၣ် တက့ၢ်. ဒ်သုသ့ၣ်ညါ သုဝဲအသိးန့ၣ်, *ယှါ----- ပှါနစၢ်ရှးဖိယုၣ်ရှး လၢသုလၢ -----, ဒီးတၢ်လီၤလီၤလီၤလး, ဒီးတၢ်ပနီၣ် လီၤလးသ့ၣ်တဖၣ်,* လၢယှါမၤဝဲလၢ အဝဲဒၣ်အစုပူၤ လၢသုကျါလီၤ.”

(၂ ကရံၣ်သး ၁၂၁၂) “မ့ၢ်မး----- ဘၣ်ယးဒီး ပှါ----- မၤအသးလၢသုကျါ, လၢတၢ်ဝံသးစူၤ ကိးအမံၤဒဲး, လၢတၢ်လီၤ လီၤလီၤလး, ဒီးတၢ်လီၤလး လီၤဆီ, ဒီးတၢ် အစိအကမိၤ တဖၣ်လီၤ.”

(ဇံၤတြဲၤ ၂၄), “ ယှါ----- *ဒီးအံၣ်, လၢ ----- , ဒီးတၢ်လီၤလီၤလီၤသး,* ဒီးတၢ်အစိ အကမိၤအါမံၤ, ဒီးသးစီဆံ့ အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်, ဖဲအသးလီၤ.”

၃။ တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်ဖျါလီၤဆီ အခါဖဲလဲၣ်?

ခူခါအံၣ်န့ၣ် တၢ်ကီတၢ်ခဲ အနီၣ်နီၣ် ပၣ်ထွဲလၢ တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပှါစူၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤ လံၣ်စီဆံ့န့ၣ် တၢ်ဝဲလိၣ်ဘျီလိၣ် တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ် *အတၢ်အိၣ်နီၣ်နီၣ်လၢ* သရိၣ်လၢန့ၣ်အဆီ, ဒီးတၢ်သိၣ်လိ အတၢ်ဟ့ၣ်ဒီး ကစၢ်ယှါအတၢ်မၤ တၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်ဘၣ်ထွဲလိၣ်သး ဒဲးတနံၤအံၣ် န့ၣ်လီၤ. *တၢ်ကတိၤ ဝဲလိၣ်တၢ်အိၣ်လၢ ယှါကဟ့ၣ်လီၤ တၢ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လၢ တနံၤအံၣ် အဂီၢ်ဧါ!*

ဘၣ်ဆၣ်, ကဘၣ်မၤနီၣ်တၢ်လၢ တၢ်ဝဲလိၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်လၢ ကစၢ်ယှါ မၤဘျါတၢ်ဆါဒီး ပၣ်ဖျါတၢ်လီၤလးလၢ တနံၤအံၣ်ဘၣ်. ပှါခရံၣ်ဖိ *ခဲလၢၣ်*န့ၣ်န့ၣ်လၢ ကစၢ်ယှါ မၤဘျါ တၢ်ဆါဒီး ပၣ်ဖျါတၢ်လီၤလးလီၤ. တၢ်ကတိၤ ဝဲလိၣ်တၢ်အိၣ်လၢ တနံၤအံၣ် အဝဲဟ့ၣ် တၢ်ဟ့ၣ်အဝဲအံၣ်ဆူ ခရံၣ်ဖိတဂၤ စုၣ်စုၣ်, ဒ်သိးအဝဲမၤလၢ တၢ်ဘျီတၢ်ဘျီ အကတီၢ် အဆီဧါ. ပၣ်တၢ်ဝဲလိၣ် အဝဲအံၣ်လၢ နသးအပူၤဒီး ပကစးထီၣ် တၢ်မၤလီလီၤ . . .

(က) ဖဲပကွာ် ပျူတဖဉ် တဖဉ် ထံးထံးဆးဆးဒီး, ပှါတဲအါကတၢ်လၢ တၢ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ် တနံၣ်အံၤန့ၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤမၤ တၢ်ပနီၣ် တၢ်ဟ့ၣ်တဖဉ် ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

(ဝ ကရံၣ်သူး ၁၃း၈), “ တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံၣ်န့ၣ်, တလီၤတူၣ် လီၤကၢ်ဘၣ်, မ့ၣ်တၢ်ကတိၤလၢ **ဝံအကျိၣ်က-----** , **ပျူတဖဉ် -----**, **ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါ ----- လီၤ.**”

ပျူတဖဉ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ် တခါဒီး, အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ဘၣ် တၢ်ပတုၣ်ဒီး, တၢ်ဟ့ၣ် ခဲလၢ် ကဘၣ်တၢ်ပတုၣ် စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်တဖဉ်လၢ ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဆူ ပှါကညီ တဖဉ်န့ၣ် မ့ၢ်န့ၣ်ဆၢၣ် တစိၢ်တလီၢ် န့ၣ်လီၤ.

၁။ ပျူတဖဉ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ပနီၣ် လီၤဆီလၢ ပှါယူဒၤဖိတဖဉ် အဂီၢ်ဒီးမ့ၢ် တၢ်စံၣ်ညီၣ် အတၢ်နဲၣ်ဖျါလီၤ!

(၅မိၤရှု ၂၈း၄၉, ၆၄), “ ယွၤကတဲစိၣ် ----- ထီၣ်ဒါ လၢအယံၤ, လၢဟီၣ်ခိၣ် အကတၢ်, ဒ်လံၣ်ကြိၣ်ကြၢ် ယူၤဝဲအသိးန့ၣ်, ပှါတကလုၣ်လၢ **နနၢ်တပၢ်ဘၣ် အကျိၣ်ဘၣ်.** ဒီးယွၤကမၤလီၤပြဲ လီၤပြါ -----လၢ ပှါကိးကလုၣ်ဒဲး အကျါလၢ ဟီၣ်ခိၣ်အကတၢ်အံၤ ပၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ် အကတၢ်န့ၣ်, ဒီးဖဲန့ၣ် နကမၤကစၢ် အဂၤတဖဉ်အတၢ်, လၢနဲၣ်ဒုၣ်ဒီး နပၢ်တဖဉ် တသ့ၣ်ညါဘၣ်အံၤ, သ့ၣ်ဇိၤဝၣ်ဇိၤ, ဒီးလၢဂံၤဇိၤလုၤဇိၤလီၤ. ”

(ဝံယရှုၤယ ၂၈း၁၁), “အဝုၣ်ဒ်အံၤ, **ကကတိၤတၢ်ဒီး -----အံၤလၢ ပျူလၢအအုးအး, ဒီးတၢ်ကတိၤ တကျိၣ်ဒုၣ်လီၤ.**”

(ဝံယရှုၤယ ၃၃း၁၉), “ပှါအဒူတကလုၣ် န့ၣ်နတထံၣ်ဘၣ်, ပှါတကလုၣ်လၢ အပျူၤလိၣ်န့ၣ်လၢ နနၢ်တူၤတၢ် သ့တက့ၢ်, ပှါလၢ **အပျူၤကတိၤတၢ်လီၤဆီ** တုၤနနၢ်တပၢ် ဘၣ်လီၤ. ”

(ဝံယံးရမံယ၊ ၅:၁၅) “ကွန်ကွန်၊ ယကဒုးဟဲ ----- ထီဒါသူလာ အယံ၊ အံင်စရူလး အပှဟံင်ဖိသုင်ဒါ၊ ယှးစံးဝဲဒုင်. မှ်ပှတကလုင် အဒိင်အဟူင်, ပှတကလုင်လာ အအိင်ဝဲလာယှး, ပှတကလုင်လာ နတသုင်ညါဘင် အကျိင်ဘင်, ဒီးမှ်အကတိတင် ဝဲလဲင်ဝဲလဲင်န့င် နတနင်ပင်ဘင်. ”

(ဝ ကရံင်သူး ၁၄:၂၁, ၂၂), “တင်ကွဲးအသးလာ တင်သိင်တင်သီအပှ, လာယှအဂါ တဖှင်, ဒီးလာယှအဂါအဂါ, ယကကတိတင် ဒီးပှဂီင်မှ်----- , ဒီးဒ်န့င်အသီး ဒုင်လဲင်, တဒိကနင်ဘင် ယကလုင်ဘင်. . . ”

၂။ တင်အဒိ ကတိလာယှ အဝဲအံတဖှင်လာ ဟုင်ပလီင် တင်စံင်ညိင်တင်ဆူ ပှယှဒါ ဖိလီ! တင်အဝဲအံ လဲပှထီင်လာ နံင်(အှးဒါ ၈၀) န့င်လီ. ယရှူရှုလုင်ဘင် ပှရိမှ်အတင် မဟးဂီန့င်လီ. နံသီအဝဲအံ ဝဲအလီင်ခဲန့င်, လံင်စီဆွဲ အတင် ကွဲးနီင် ဘင်ယးလာ တင်ဟုင်ဘင်ယးဒီးပှ တအိင်လဲဘင်.

၃။ တင်ဟုင်တင်ပနီင် အဝဲအံတဖှင် ဘင်တင်ပင်ပတုင်.

(ဝ ကရံင်သူး ၁၃:၈-၁၀), “တင်အဲင်တင်ကွဲးန့င်, တလီတုင်လီ ကင်ဘင်. မှ်မှ်တင်ကတိလာ ဝဲအကျိင် -----, ပှတဖှင် -----, ဒီးတင်သုင်ညါ -----လီ. အဂုင်ဒ်အံ, ပသုင်ညါတင် တနီဒါ, ဒီးပကတိတင်လာ ဝဲအကျိင် တနီလီ. မှ်မှ်-----လာ တင်ပှဟဲဝဲဒီး, -----တနီန့င် ကပှကွဲင်ဝဲလီ. ”

တင်အံတစံးလာ, အဝဲလာပှ အခါဖဲလဲင်ဘင်, ဘင်ဆင် အါန့င်ဒီးလာ တင်လာပှ န့င်လီ. တင်လီဆီလိင်သး အိင်ခါ? အိင်လီ! အဝဲန့င်မှ် ပှကညီ လီ. ပှတနီကစံးလာ လံင်ကျိပှင် အဝဲအံ တဲဖှါတင်လာ ယှင်ရှူးခ ရံင် ခံဂတဂါ ကဟဲလီအဂုင် န့င်လီ. တမှ်ဘင်! လံင်ကျိပှင် အဝဲအံစံး လာ တင်ပနီင်တင်ဟုင်

ကဘဉ်တၢ်ပတုၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်စံးတၢ်လၢ ယုၣ်ရှုး ခရံၣ် ခံၣ်တၢ်တၢ်
ကဟဲလီၤအၣ်န့ၣ်, တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အိၣ်လၢ (ဝံၤယံၤအ့ၤလး ၁၂:၂၈-၃၁) န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်ကမၤအသးလၢ **အလီၢ်ခဲန့ၣ်, ယုၤစံးဝဲဒုၣ်, ယကလူလီၤ ဂံၢ်လီၤယ သးလၢ**
ကယံၢ်တၢ်ညၢၣ် ခဲလၢၣ်အလီၤ, ဒီးသုဖိမုၣ်ဒီး သုဖိခွါ သ့ၣ်တဖၣ် **ကကတီၢ်တၢ်လၢ**
ဝံၣ်ကျိၣ်, ဒီးသုသးပုၣ်တဖၣ် ကမံၣ်မိၣ် တၢ်မံၣ်မိၣ်လီၤ. ဒီးသုဖိၣ်သ့ၣ်ခွါတဖၣ်
ကထံၣ်တၢ်လၢညါဒီး, ဒီးလၢမုၢ်နံၤတဖၣ်န့ၣ် ယကလူလီၤ **ဂံၢ်လီၤယသးလၢ** သုကုၢ်ပိၣ်
မုၣ်ဒီး သုကုၢ်ပိၣ်ခွါအလီၤလီၤ. ဒီးယကဟ့ၣ် **တၢ်လီၤလီၢ်လီၤလး,** လၢမူခိၣ်ထး,
ဒီးလၢဟီၣ်ခိၣ်လၢၣ်, တၢ်သ့ၣ်, ဒီးမ့ၣ်အူ, ဒီးမ့ၣ်အူခုၣ် အသဝံၣ်လီၤ. တချူးကစၢ်
အမုၢ်နံၤဖးဒိၣ် မၤပျံၤတၢ်တနံၤ ဟဲဒီး, မုၢ်ကကဲထီၣ်တၢ်ခဲး, ဒီးလိကကဲထီၣ်
တၢ်သ့ၣ်လီၤ. ”

ဖဲအံၤန့ၣ် တဲဖျါပဝဲသ့ၣ်လၢ ယုၣ်ရှုးလၢ အဟဲလီၤကဟဲစိၣ် တၢ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လၢ
တၢ်သးစဲလီၤ! ဘၣ်မနုၤအယိ ပကလိၣ်ဘၣ် တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၤ အဝဲအံၤခိၣ်လဲၣ်?
တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် အိၣ်ပတုၣ် တချူးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢ တၢ်သ့ၣ်ခုၣ်သးခုၣ် ဒိၣ်ဒိၣ်အါအါ
အယိန့ၣ်!

တၢ်ပၣ်ဖျါလၢ, “တၢ်လၢပွဲၤ ကဟဲအခါဖဲလဲၣ်” **စံးတၢ်တခါ ဒီးတမ့ၢ် ပှၤတၢ်ဂၤ**
ဘၣ်. တၢ်တခါန့ၣ် မၤလၢပွဲၤ ယွၤအကလုၢ် ကထါလီၤ.

- (ခ) ပှၤခရံၣ်ဖိ အတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ် သးဂဲၤလၢ တၢ်ဘူၣ်ထီၣ်ဘါထီၣ်လၢ **တနံၢ်အံၤန့ၣ်**
တဒိးသးလၢ လံၣ်မၤတၢ် အကတီၢ်ဘၣ်လီၤ. မ့ၣ်အူအပူၤ တဖၣ်ဒီး ကလံၤလၢ
အဂံၢ်ဆူၣ် အတၢ်ယုၣ်သဖျိတဖၣ် အိၣ်ဖဲလဲၣ်? ပှၤစိၣ်တၢ် သးခုၣ် ကစီၣ်တဖၣ်
ဘၣ်မနုၤအယိ တမၤဘျီၣ် ပှၤထီၣ်ဒါအဝဲသ့ၣ် နိသိးစီၤပီၤလူး မၤလဲၣ်? ဘၣ်မနုၤအယိ
ပှၤပၣ်မၤအသး တဘဉ်တၢ်ယုၣ်ထံၣ် သ့ၣ်ညါဒီး ပှၤတၢ်ဒီးဘးဖိ တဖၣ်တဘဉ်
တၢ်သံဒိးသိး တၢ်ကဲထီၣ်သးလၢ (မၤတၢ် ၅:၁-၁၁) လဲၣ်? ဘၣ်မနုၤအယိ ဝုၢ်ဒိးခါညါ
တကမၤကမၣ် စီၤဖံလံးပူး အတၢ်သးခုၣ် ကစီၣ် တၢ်လီၤလးလဲၣ်? (မၤတၢ် ၈:၅-၈)

ဘဉ်မနုၤအယိ ပုၤဂီၢ်မုၢ်တဖၣ် တဘဉ်တၢ်မၤဘျါလၢ ပုၤမၤဘျါတၢ် အစုပူၤလဲၣ်? (မၤတၢ် ၅:၁၅) ဝံတဖၣ်လၢ အတဲဆိပပ်တၢ်လီၤတံၢ် တၢ်လၢကကဲထီၣ် တယံၣ်တဒိၣ်န့ၣ် အိၣ်ဖဲလဲၣ်? (မၤတၢ် ၁၁:၂၇-၂၈)

(ဂ) ကစၢ်ယွၤ အတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ် လဲၤအသး တဘျီဝံၤတဘျီ, ဒီးတမ့ၢ်လၢ အတဆိတလဲ အသးဘဉ်လီၤ. တၢ်အကတီၢ် အိၣ် (၃)ကတီၢ်လၢ တၢ်လီၤလး အတၢ်စိကမိ မၤအသးလၢ လံၣ်စီဆ့ အတၢ်စံၣ်စိၤတဲစိၤ အပူၤန့ၣ်လီၤ. စိမိၤရှု ဒီးစိၤယိၤရှု အကတီၢ်, စိၤအ့ၤလံၤယၢ ဒီးစိၤအ့ၤလံၤရှု အကတီၢ်, ဒီးယုၣ်ရှုဒီး အပျဲၢ်အဘိၣ်တဖၣ် အကတီၢ်လီၤ. တၢ်စံၣ်စိၤတဲစိၤ အိၣ်တ့ၢ် တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်? အကတီၢ်လၢ တထံၣ်ဘဉ် တၢ်လီၤလး အတၢ်စိက မိန့ၣ် နကစံးလၢ ကစၢ်ယွၤတမၤ တၢ်လၢကဘဉ်မၤ န့ၣ်ခါ? တမ့ၢ်ဘဉ်! တၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ် တၢ်အဒိလၢ ကစၢ်ယွၤ ကျဲၤလီၤတၢ်လၢ ကမၤဝဲတၢ် ဒ်လဲၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်အုၣ်သး မနုၤန့ၣ်မ့ၢ် တၢ်အဒိလၢ ကစၢ်ယွၤ ဆိတလဲဆူ မၤဆူညါအတၢ်မၤလၢ ပနံၤသီအပူၤလၢ ပုၤမၤတၢ်လီၤလး အတၢ်စိက မိဒ်လဲၣ်?

(ဃ) ပမ့ၢ်ကွၢ် လံၣ်စီဆ့ အတၢ်ကတဲၣ်ကတီၢ် ရဲၣ်ကျဲၤတမံၤဘဉ်တမံၤန့ၣ်, တၢ်ကွဲးနီၣ်လဲၣ်ခံကတၢ် ဘဉ်ယးလၢ တၢ်လီၤလးန့ၣ်လၢ (မၤတၢ် ၈:၅-၈) အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးပထံၣ်ဘဉ် စ့ၢ်ကီးလၢ စိၤယိၤဟ့ၣ် ကွဲးအလံၣ်ဒီး လံၣ်တၢ်လီၣ်ဖျါ န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအယိ အဝဲတစံးဘဉ်တဲဘဉ် တၢ်လီၤလး အတၢ်မၤလၢ အကတီၢ် ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် (၅)ခါလၢ အ့ၤရှုအပူၤလဲၣ်? အနီၣ်နီၣ် န့ၣ်, ပထံၣ်တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် ဘဉ်တၢ်ဂဲၤလီၤလၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် အကတီၢ်အဆိန့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ် ကယိကယိန့ၣ် တၢ်အံၤတဖၣ် လီၤကဒု လီၤ. အဝဲသ့ၣ် အတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ် နဲၣ်ဖျါဘဉ်လၢ ဆံးလီၤစ့ၤလီၤ ဒ်သိးလံၣ်စီဆ့ အတၢ်ကွဲးနီၣ်လၢ ကစူးကါ အဂီၢ်န့ၣ်ခါ?

(င) ကစာ်ခရံင်အပှါ တာ်မာ်ဖိတဖှ် ဘာ်တဂ်စံးလါ၊ ကလဲဲမေ၊ တာ်သးခု ကစီ်ဒီး အတဂ်ကစီ်တဖှ် ကဘာ်တွာ် တာ်အုဉ် အသးလါ တာ်ပနီဉ် တဖှ်န့ဉ်လီၤ။ တာ်အံၤဘာ်တဂ်ထဲလါ ခါပူၤကွံဉ် ဒ်သိးတာ်မေလါ မေတွာ် န့ဉ်လီၤ!

(မာ်ကူး ၁၆:၂၀), “ဒီးအဝဲသ့ဉ် တဖှ်န့ဉ် လဲာ်စံဉ်တဲာ်တဲာ်လီၤ တာ်ကိးပှါဒဲး, ဒီးကစာ်န့ဉ် မေယုဉ်တာ်ဒီးအံၤ, ဒီးမၤဂါ်မၤကျၢၤ တာ်အကလုာ် အကထါလါ ----- လါအမၤအသးလါ အံၤန့ဉ်လီၤ။”

(စ) ဒ်သိးကပဉ်ဖျါ တနံၤအံၤတဂ်ပနီဉ် အတဂ်ဟ့ဉ်တဖှ် ဘာ်ထွဲလိာ်သးန့ဉ် ပကဘာ် အံးက့ၤကွာ်က့ၤ တာ်အိဉ်ဖျိဉ်လါ ဟီဉ်ကဝီၤပူၤ တဖှ်ထံဉ် တဂ်ပနီဉ် အတဂ်ဟ့ဉ် (၄)လီာ်ကဝီၤ ဒ်သိး (မာ်ကူး ၁၆:၁၇,၁၈) အပူၤန့ဉ်လီၤ။

“ဒီးပှါလါ အစုာ်က့ၤန့ဉ်က့ၤ တာ်တဖှ်န့ဉ်, တဂ်ပနီဉ် ----- ကမၤအသးလါအံၤ ဒ်အံၤ, ကဟီထီဉ်ကွံဉ် တာ်န့ါလါယမံၤ, ကကတိာ်တာ် လါပျာ်အသီတဖှ်, ကဟံးထီဉ် ဝုာ်ဇိးဒီးဇိး, ဒီးမုာ်အီ တာ်မုာ်သံဘာ်ဆဉ်ဒီး, တဘာ်ဘာ် တဂ်နီတမံၤဘာ်. ကပဉ်ထီဉ် အစုလါ ပှါဆူးပှါဆါတဖှ် အလီၤ, ဒီးကဘျါက့ၤဝဲလီၤ။”

တာ်လီာ်ကဝီၤ (၄)ခါတဖှ်န့ဉ်. . .

- * ဟီထီဉ်ကွံဉ် တဂ်နါ
- * ကတိာ်တာ်လါပျာ်အသီ
- * ဟံးထီဉ်ဝုာ်ဇိးဒီးဇိး (တာ်လီၤလး)
- * ပဉ်ထီဉ်အစုလါ ပှါဆူးပှါဆါ တဖှ်အလီၤ, ဒီးကဘျါက့ၤဝဲလီၤ (တာ်မၤဘျါက့ၤ)

တာ်ဟ့ဉ်အဝဲအံၤ ခဲလါာ်တဖှ် ဘာ်တဂ်စူးကါလဲဲ သရိဉ်တဖှ်အပူၤဒီး ကသိဉ်လိ တဂ်ပနီဉ်တာ်ဟ့ဉ်လါ တနံၤအံၤအဂီၢ်ဧါ?

(ဆ) သရိုက်တခါ မှ်မၤထွဲ တၢ်ဟ့ၣ်တခါန့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ကြး ဃုန့ၣ်လွံၤခါခဲလၢၣ် ဆူၣ်ဆူၣ်လီၤ! ပှၤတၢၤ မှ်ကတိၤတၢ်လၢပူၤန့ၣ်, ပကဘၣ် သံကွၢ်စ့ၢ်ကိး ဘၣ်မနုၤအယိ အဝဲသ့ၣ် တမၤထွဲ လိာ်ကစီၤအၤတဖၣ် စ့ၢ်ကိးလဲၣ်. တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်ထၢ တၢ်ဟ့ၣ်တခါဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ် မှ်တၢ်မၤလၢ အပၣ်ဖျါ အါန့ၢ်တခါ အါအါဂီၢ်ဂီၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ် အတၢ်သးခုကစီၣ် ဒီးတၢ်သးခုကစီၣ် အတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

(ဇ) တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မှ်တၢ်ပညိၣ် လၢအထံၣ် ခရံၣ်အတၢ်သးခုကစီၣ် အမ့ၢ်အတီၤ လၢအမဲၣ်ဒၣ်ဝဲ န့ၣ်လီၤ. သရိုက်လၢအဆိတဖၣ် အတၢ်လီၤလးအပူၤန့ၣ် အတၢ်ပညိၣ် မှ်မနုၤလဲၣ်?

(ဧၤတြိၤ ၂:၃-၄), “ ပမ့ၢ်ပၣ် တၢ်အုၣ်က့ၤ ဒိၣ်က့ၤဒိၣ်ထဲထဲအံၤ, လၢတၢ်နီၣ်တမံၤ ဘၣ်ဒီး, ပကယုၢ်ပူၤဖျဲးဒ်လဲၣ်. အဝဲန့ၣ်ပကစၢ် စံးဘၣ်တဲဘၣ် ဝဲလၢအဒိၣ်ထံး, **ဒီးပှၤ လၢ အနၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ----- ဒီးပှၤလီၤ. ယှၤ----- ဒီးအီၤ,** လၢတၢ်ပနီၣ် လီၤလး, ဒီးတၢ်လီၤလိာ်လီၤသး, ဒီးတၢ်အစိ အကမိၤအါမံၤ, ဒီးသးစီဆံ့ အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်, ဖဲအသးလီၤ. ”

တၢ်ကတိၤဂ့ၢ်လိာ်တၢ်လၢ ဧၤတြိၤလံာ်န့ၣ် ယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ်မှ် ကစၢ်ယှၤလၢ တၢ်လီၣ်ဖျါ လၢခံကတၢ် (၁:၁-၂), ပှၤလၢ လံာ်တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤ အလီၢ်လံာ်န့ၣ် လီၤ, အလီၢ်ထီၣ်န့ၣ် ပှၤလုာ်တၢ်အဒိၣ်ခဲလၢၣ် လၢစီၤမိၣ်ရှုအကတီၢ်, စးထီၣ်လၢ ဝံတဖၣ်တုၤလၢ မူဒိၣ်ကလူး တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ခရံၣ် အပှၤတၢ်မၤဖိတဖၣ် အိၣ်ဆိး ထဲတၢ်အိၣ်ဖိုၣ် စးထီၣ်အပတီၢ်အယိ, ပဆိကမိၣ်သ့ၤလၢ တၢ်လီၤလးတဖၣ်လၢ လဲၤပတုၤဒၣ်ဝဲ ဖဲအဝဲသ့ၣ်မၤအခါ န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤတုၤအိၣ် တၢ်ဆိကမိၣ်လၢ လံာ်ကျိၤအဝဲအံၤ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

မနီဗ်လီ၊ လံင်ကျါအဝဲအံၤ ပပ်တၢ်ပနီဉ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်ဆူ **ပှၤလၢအနၢ်ဟူ အံၤ** န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤပပ်ဖျါ တၢ်လီၤလးလၢ ခါပှၤကွံၣ်ဒီး တကဲထီၣ်ဒီးအသး ဖဲလံာ်ဇၢတြၢဘၣ် တၢ်ကွဲးနီၣ်အခါလီၤ.

ပကဘၣ်သံကွၢ်, တၢ်ပနီဉ်အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်မ့ၢ် ဘၣ်ထွဲလိာ်အသး ဖဲတၢ်ကွဲးနီၣ် တၢ်န့ၣ်, ဘၣ်မနုၤအယိ ပှၤကွဲးနီၣ်လံာ်ဇၢတြၢ တတဲဖျါပဝဲသ့ၣ်လၢ တၢ်တဖၣ်အိၣ်ဒီး န့ၣ်လဲၣ်?

(ဈ) (၂ ပုးတရူး ဝး၁၉-၂၁) နဲၣ်ဖျါလၢ ကစၢ်ယွၤ အကလုာ်ကထါန့ၣ် ဒိၣ်န့ၣ်တၢ်တဲပပ်ဆိ အတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပအိၣ်ဒီး ဝံအကလုာ် ----- အလီၢ်တက့ၢ်, လၢသုဂုၤကွၢ် ထံအံၤ ဒ်မ့ၣ်အူဒၢ ကပီၢ်ထီၣ်လၢ တၢ်ခံးအလီၢ်အသိး, တုၤလၢမုၢ်ဆ့ၣ်ထီၣ်, ဒီးဆၣ် တူၣ်ဂီၤ ထီၣ်ဘးလၢ သုသးကံာ်ပှၤန့ၣ်လီၤ. သ့ၣ်ညါဆိတၢ်အံၤ တက့ၢ်. **လံာ်အက လုာ်လၢ** ဝံအကျိၣ်န့ၣ်, တၢ်တဒုး အိၣ်ဖျါထီၣ် အဒိပညီဖဲ ဒၣ်ပသးပလီၤ နီတထံၣ် ဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ ဝံအကလုာ်တဟဲ ဘၣ်ဝဲလၢ ပျၢဖဲဒၣ် ပှၤကညီအသးဘၣ်. မ့ၢ်ဒ်သးစီဆ့ၣ် ဘိးထီၣ်အသး အသိးန့ၣ်, ယွၤအပှၤစီဆ့ၣ် ကတိၤတၢ်န့ၣ်လီၤ.”

စီၤပုးတရူးတဲ ဖျိဖျိဖျါဖျါလၢ တၢ်လဲၤဒီဖျိလၢ **အဒ်သိးဒီး အဂ့ၢ်န့ၣ် တၢ်ကွဲးနီၣ် ကစၢ်ယွၤ အကလုာ်ကထါန့ၣ် တအိၣ်ဘၣ် န့ၣ်လီၤ.**

(ည) တၢ်ပနီဉ်အတၢ်ဟ့ၣ် တနီၤန့ၣ် မၤဖျါတၢ်လၢ ပှၤတသ့ၣ်ညါ တုၢ်ဘၣ်လၢ န့ၣ်ဆၢၣ်အပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤန့ၣ်န့ၢ် လံာ်စီဆ့ၣ် အမ့ၢ်အတီတဖၣ် တန့ၣ်န့ၢ်လၢ လံာ်စီဆ့ၣ် ဘၣ် တၢ်ကွဲးနီၣ်အဖဲဒီးဘၣ်. ပှၤတၢ်မၤဖိ စီၤယီၤဟ့ၣ်အတၢ်သံန့ၣ်မ့ၢ်, လံာ်စီဆ့ၣ် လၢခံကတၢ် တဘ့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်ဒီး လၢခံန့ၣ် တၢ်ကွဲးနီၣ်လံာ်စီဆ့ၣ် အသီတ အိၣ်ဘၣ် န့ၣ်လီၤ.

(၃) တၢ်ကတိၤ ဝုၢ်လိာ်တၢ်လၢ လံာ်စီဆုံအပူၤဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဆိတုၢ်တၢ်န့ၣ် နဲၣ်ဖျါတၢ်အမ့ၢ်အတီ အါန့ၣ် တၢ်ကတိၤ ဝုၢ်လိာ်တၢ်လၢ ကစၢ်ယွၤကွဲးနီၣ်ဝံၤ လံာ်စီဆုံန့ၣ်လီၤ.

(၄) တၢ်ကတိၤ ဝုၢ်လိာ်တၢ်လၢ တၢ်စံာ်စိၤတဲာ်စိၤန့ၣ် ဖျါဖျါဖျါလၢ ယူၤတဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ် ဆိတုၢ် န့ၣ်လီၤ. ခါပူၤကွံာ် တၢ်အိၣ်ဖျိာ်တဖၣ် ကတၢ်လၢ စိၤယိၤဟ့ၣ်အတၢ်သံဒီး, တၢ်အိၣ်ဖျိာ် အတၢ်စံာ်စိၤတဲာ်စိၤ ဘျၢာ်ဘျီလီၤဆီလၢ ခရံာ်ဖိ အတၢ်ပနီၣ် တၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ် အလုၢ်အလုၢ် တုၤလၢ (၁၉၀၀) အကတီၢ်အဆိ, စးထီၣ်လၢ ဖဲဘျီယံာ်ဆိ အတၢ်ဟူးတၢ်ဝဲၤ အကတီၢ်လီၤ. ခါပူၤကွံာ် တၢ်အိၣ်ဖျိာ်အပၢ်(သရၣ်) တဖၣ်လၢ အအိၣ်ဆိးဖဲ ယွၤအတၢ်မၤဖိ အကတီၢ်န့ၣ် ကတိၤဘၣ်ထွဲ တၢ်လၢယူၤအသီ တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ! ပစူၢ်န့ၣ်လၢ တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် လီၤမၢ်အနီၣ် (၁၈၀၀) လၢတပာ်ယုာ်ဘၣ်ဒီး ကစၢ်ယွၤ အကလုၢ်ကထါ အတၢ်တဲာ်န့ၢ်ပၢ် ဘၣ်န့ၣ်ဧါ? ယတဆိကမိၣ် ဒ်န့ၣ်ဘၣ်.

(၅) ဖဲဟ့ၣ်တၢ်ဝုၢ်တၢ်ကျိၤခူ ပှၤဆိးကုၤလၢ တၢ်အိၣ်ဖျိာ်အပူၤန့ၣ်, စိၤယၤကိာ်တဲာ် အဝဲသ့ၣ်လၢ တဘၣ်ယု ပှၤမၤဘျါ တၢ်ဆါဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်တဲာ်အဝဲသ့ၣ်လၢ ကယုပှၤ သ့ၣ်ကု သးပှၤလၢ ကဘၣ်ထုကဖၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်အဝီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤဘျါ တၢ်ဆါ တဖၣ် မ့ၢ်အိၣ်ဒီးအဖဲန့ၣ်, ဘၣ်မနုၤအယိ အဝဲတမၤ ပှၤတဖၣ်လၢ ကမၤဘျါ တၢ်ဆါလဲာ်?

(ယၤကိာ် ၅:၁၄), “ပှၤလၢသ့ကျိၤ မ့ၢ်အဘၣ်တၢ်ဆါ တဂၤဂၤဧါ. **မိ**-----
တၢ်အိၣ်ဖျိာ် ----- **တက့ၢ်**. ဒီးမိအဝဲသ့ၣ်ဖျါ အလီၤလၢသိလၢ
ကစၢ်အမံၤ ဒီးဘါထုကဖၣ်တၢ်လၢ အဝီၢ်တက့ၢ်. ”

(တ) တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်အကါဒိၣ်ကတၢ်လၢ လံာ်စီဆုံ အပူၤဘၣ်. လံာ်စီဆုံအပူၤန့ၣ် နဲၣ်လိပဝဲသ့ၣ်လၢ တလိာ်ယု တၢ်လီၤလး (တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်)န့ၣ် ပာ်ဖျါလၢ လံာ်ကျိၤဖုာ် အဝဲအံၤတဖၣ်လီၤ - ဒ်သိးသး အတၢ်သ့ၣ်

(ကလေးတံ ၅:၂၂-၂၃), သးအတၢ်ဟူး တၢ်ဝဲၤဘၣ်ယး တၢ်ဒုးတၢ်ယး (အးဖူးစူး ၆:၁၀-၁၈), တၢ်အိၣ်မူအတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ် (အးဖူးစူး ၅:၁၈, ကလေးစဲ ၃:၁၂-၁၆), ဒီးပှၤကွၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် အတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ် (၁ တံၤမသး ၃:၁-၁၃, တံတူး ၁:၅-၉), တၢ်အံၤတဖၣ်န့ၣ် ဆိမိၣ်တ့ၢ် (မ့) လိၣ်ဘၣ်လၢ ကတဲတၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ် အတၢ်ဆှၢ်နီၣ်လီၤ.

(၄) မတၤကမၤ တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သိး အတမ့ၢ်တၢ်နီၣ်နီၣ်လဲၣ်?

တၢ်ဆိကမိၣ်တခါလၢ အတြီယၢ်တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် မ့ၣ်ကီၤလံာ် ကမၤတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်လၢ ခုခါအံၤ န့ၣ်လီၤ. ဆိကမိၣ်ကွၢ် တၢ်အံၤတဖၣ် - မ့ၣ်ကီၤလံာ် မၤထီၣ်က့ၤကဒီး ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤ တဖၣ်လၢ မၤလီၤဂၢ် တၢ်အဝဲန့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤ မ့ၣ်ကီၤလံာ် ညီန့ၣ်စူးကါသ့ န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်အသးလၢ စီၤမိၤရွၢ်အကတီၢ်လီၤ. . .

(၂မိၤရွၢ် ၈:၁၀-၁၂), “ဒီးစီၤမိၤရွၢ်, ဒီးစီၤအၤဟရိၣ် လဲၤန့ၣ်ဆူ ဖၤရိၤအအိၣ်, ဒီးမၤဝဲဒ်ယွၤ မၤလိၣ်တၢ်အသိး, **ဒီးစီၤအၤဟရိၣ် တ့ၢ်လီၤအနီၣ်ထိးဘိလၢ ဖၤရိၤအမဲၣ်ညါ,** ဒီးလၢအခုအပှၤ အမဲၣ်ညါ, **ဒီးကဲထီၣ်ဂ့ၢ်တဘိလီၤ.** ဒီးဖၤရိၤကိးန့ၢ်စ့ၢ်ကိး **ပှၤကူၣ်တၢ်သ့,** ဒီးပှၤမၤကဒါ ပမဲၣ်လီၤ. ဒီးအဝဲသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ် အဲၤကူပတူး အပှၤကွဲးလိၣ်တဖၣ် **မၤ-----**လၢ အနီၣ်မၤကဒါ ပမဲၣ်တဖၣ်လီၤ. ”

(၂မိၤရွၢ် ၈:၂၂), “ဒီး**အဲၤကူပတူး အပှၤကွဲးလိၣ် မၤဝဲ -----** **အတၢ်မၤကဒါပမဲၣ်. . .**”

(၂မိၤရွၢ် ၈:၆), “ဒီး**ပှၤကွဲးလိၣ် မၤဝဲ -----** **အတၢ်မၤက ဒါပမဲၣ်,** ဒီးဒူးဟဲထီၣ် ဒုၣ်ဇီၤကွီၣ်ဇီၤလၢ ကီၢ်အဲၤကူပတူး အဖီခိၣ်လီၤ. ”

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢပျၢၤ ဟ့ၣ်ပလီၢ်လၢ ကပလီၢ်သး မ့ၣ်ကီၤလံာ်အတၢ်မၤလီၤ. .

(၂ ကရံၣ်သူး ၁၁:၁၃-၁၅), “အဂ့ၢ်ခိအံၤ, ပှၤဒ်န့ၣ်သိးတဖၣ်, မ့ၢ်ပှၤတၢ်မၤဖိ -----
-----, **ပှၤမၤလီၢ်တၢ်, ဒီးဖျိၣ်လဲ အသးလၢ ခရံၣ်အပှၤတၢ်**
မၤဖိလီၤ. ဒီးပကမၤကမ့ၣ် အလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. အဂ့ၢ်ခိအံၤ, **မ့ၢ်ကီၤလံာ်** -----
-----, **ဖျိၣ်လဲအသးလၢ တၢ်ကပီၤ** ----- လီၤ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး,
အခုအပှၤတဖၣ် မ့ၢ်ပျိၣ်လၢအသးလၢ တၢ်တီတၢ်လီၤ အခုအပှၤဒီး, တမ့ၢ်ဘၣ်
တၢ်ဒိၣ်တၢ်မ့ၢ်ဘၣ်. အဝဲသ့ၣ် အကတၢ်ကမ့ၢ်ဝဲ ခိအတၢ်မၤ အသိးန့ၣ်လီၤ.”

ပဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ် စ့ၢ်ကီးလၢ တၢ်အံၤကကဲထီၣ်အသးလၢ မ့ၢ်နံၤအကတၢ် န့ၣ်လီၤ. .

(မၢ်ကူး ၁၃:၂၁-၂၃), “ ဒီးတုၤန့ၣ်တစု, ပှၤတဂၤဂၤ မ့ၢ်စံးဘၣ်သ့, ကွၢ်ကွၢ်, ခရံၣ်န့ၣ်
အိၣ်ဖဲအံၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, ကွၢ်ကွၢ်, အိၣ်ဖဲန့ၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤဒီး, သုတနၣ်တဂ့ၤ. အဂ့ၢ်ခိအံၤ,
ခရံၣ်အဘျၢ်တဖၣ် ဒီးဝဲ-----တဖၣ် ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲ, ဒီးကဟ့ၣ် တၢ်အပနီၣ်
လီၤလးဒီး တၢ်လီၤလးသ့ၣ်တဖၣ်, ဝဲသိးမ့ၢ်သ့ဒီး, ကလီၤန့ၢ် ပှၤလၢအဘၣ်
တၢ်ယုထၢအိၤတဖၣ် ဒၣ်လဲၣ်လီၤ. မ့ၢ်သ့ဝဲသ့ၣ် တဖၣ်အံၤ, ပလီၢ်သုသးတက့ၢ်.
ကွၢ်ကွၢ်, ယစံၣ် တဲၤတဲၤလီၤပဝဲ သုလၢတၢ်ခဲလၢၣ်လီၤ. ”

(၂ သူးစၤလနံ ၂၉) , “ အဝဲန့ၣ် **ဟဲတၢ်န့ၣ် ကမၤအသးခိ မ့ၢ်ကီၤလံာ် အမၤတၢ်**
အသိး, လၢကယဲာ် တၢ်ဖိတၢ်ကမီၤ, ဒီး----- ကဘျးကဘျၢ်,”

(တၢ်လီၣ်ဖျါ ၁၃:၁၃, ၁၄,) “ဒီး**မၤတၢ်ပနီၣ် လီၤလးဖးဒိၣ်,** တုၤဒၣ်လဲၣ် အဒူးဟဲလီၤ
မ့ၢ်အူလၢ မူခိၣ်ဆူ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢလၢ ပှၤကညီအမဲၣ်ညါလီၤ. ဒီးမ့ၢ်အတၢ်ပနီၣ်
လီၤလးလၢတၢ်ဟ့ၣ် အမၤဝဲလၢ တၢ်ဒူတၢ်ယီၤ အမဲၣ်ညါအယိဒီး, -----
ပှၤအိၣ်ဝဲလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, ဒီးမၤလိၣ်ပှၤအိၣ်ဝဲလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, ဝဲသိးအကတု
တၢ်ဒူတၢ်ယီၤလၢ အဘၣ်တၢ်ကျိအိၤလၢ နးဒီးမူဝဲ တဒုန့ၣ်အဂီၤလီၤ. ”

တၢ်ကတိၤလၢခံ

မုၢ်ကီၤလံာ် မ့ၢ်မၤလီၤဂၢ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤ, ဒီးကစၢ်ယွၤ အကလုာ်ကထိ တဲပဲ သ့ၣ်လၢ တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်ပတုၣ်အယိ, ပကြၢၤပလီၢ်သးလၢ မၤန့ၢ်တၢ် ပနီၣ်တဖၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအအိၣ်မ့ၢ်ဧါလီၤ?

ဒ်သိးပထံၣ်တ့ၢ်န့ၣ်, လံာ်စီဆံၣ် နဲၣ်တၢ်ဖျိဖျိဖျါဖျါလၢ တၢ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ပတုၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်အုၣ်ထံသး အိၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ် တအိၣ်ဝဲနီၣ်နီၣ်ဘၣ်. တၢ်အုၣ်ထံသးလၢ ကဘၣ်ဟ့ၣ်န့ၣ် တအိၣ်ဘၣ်.

ပထံၣ်တၢ်ခဲလၢာ်လၢ လံာ်စီဆံၣ် အပူၤဝံၤဒီး, တၢ်ပနီၣ်တဖၣ် တအိၣ်နီၣ်နီၣ်ဘၣ်လၢ အနံၣ် (၁၈၀၀)န့ၣ် တၢ်နံၣ်ဖျါလၢပွဲၤလၢ ကသ့ၣ်ညါ ခုခါအံၤန့ၣ် ကစၢ်ယွၤတမၤတၢ် ဒီဖျိတၢ်ပနီၣ် ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပနီၣ် အိၣ်လၢဝဲလီၣ်ဝဲလၢ ခရံၣ်အတၢ်ဝဲၤဆၢထၢၣ် က့ၢ်လၢတၢ်သံ န့ၣ်လီၤ. ပှၤတဂၤ မ့ၢ်တစူၢ်န့ၣ်လၢ ခရံၣ်အတၢ်ဝဲၤဆၢထၢၣ် က့ၢ်လၢတၢ်သံန့ၣ်, တၢ်ပနီၣ် အဂၤ မၤလီၤဆီ အဝဲအတစူၢ်တန့ၣ်တၢ် တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.